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I-1/11-10/2013. ikt.sz. 

 

Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatalában 2013. június 25-én megtartott 

Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság rendkívüli nyílt ülésén. 

 

Jelen vannak: 

dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke 

 Nyuzó Marietta bizottság tagja 

 Németi József bizottság tagja 

 Földi Zoltán bizottság tagja 

   

Távol maradt: 

 Dékány József bizottság tagja 

 Földi Imre bizottság tagja 

 

Tanácskozási joggal részt vesz: 

 Balogh Csilla jegyző 

   

Meghívottak: 

 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 

 Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója 

 Diósné Ambrus Erzsébet az óvoda intézményegység vezetője 

 

Jegyzőkönyvvezető:  
 Tóth Éva adminisztrátor 
 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő - Köszönti a bizottsági ülésen megjelenteket. Elmondja, hogy az ülésről távolmaradt 

Földi Imre bizottsági tag, képviselő és Dékány József bizottsági tag, képviselő, akik 

távolmaradásuknak okát nem jelezték, valamint már a bizottság elmúlt ülésein rendszeresen 

nem jelentek meg. Valamint elmondja még, hogy Pap Tibor polgármester egyéb elfoglaltság 

miatt nem tudott részt venni az ülésen.  

A bizottság elnöke megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a bizottság létszáma 4 fő. 

 

A bizottság elnöke ismerteti a napirendi pontokat, amelyek a következők: 

 

 

1. A Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatójának 

véleményezése a dévaványai középiskolai oktatás helyzetéről. 

Előadó: Kissné dr. Balogh Ibolya igazgató  

 

2. A Ványai Ambrus Általános Iskola intézményi beszámolójának véleményezése az 

oktatási szakmai tevékenységről és az intézményi működésről, a fenntartó váltást 

követően.   

Előadó:  Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 

 

3. Az ÁMK Óvoda és Bölcsőde intézményegységének beszámolójának véleményezése 

az óvodai, bölcsődei nevelés feladat ellátásról. 
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Előadó:  Diósné Ambrus Erzsébet intézményegység vezető  

 

4. Javaslattétel a „Dévaványáért” kitüntetés 2013. évi kitüntetettjeiről.  

Előadó:  Pap Tibor polgármester           

           

5. Bejelentések  

 

A bizottság elnöke elmondja, hogy a 4. napirendi pontot zárt ülés keretében kell megtárgyalni. 

(Javaslattétel a „Dévaványáért” elismerő cím 2013. évi kitüntetettjéről.)  

A bizottság elnöke javasolja, hogy a 4. pontban tárgyalják a bejelentéseket, a kitüntetési ügyet 

az ülés végén tárgyalja a bizottság, amikor egyéb kérdésekben való döntéshozatal érdekében 

amúgy is zárt ülésre fog sor kerülni.  

A bizottság elnöke kérdésként tette fel a bizottság tagjai felé, hogy indítványozzák-e egyéb 

napirendi pont megtárgyalását? 

Megállapítja, hogy a bizottsági tagok nem indítványoznak egyéb napirendi pontot.  

A bizottság elnöke szavazásra kéri a bizottság tagjait.  

Aki egyetért a napirendi javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

H a t á r o z a t 

119/2013.(VI.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- Közművelődési- Sport és 

Ügyrendi Bizottság a 2013. június 25-én tartandó ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja 

el: 

1. A Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatójának 

véleményezése a dévaványai középiskolai oktatás helyzetéről. 

Előadó: Kissné dr. Balogh Ibolya igazgató  

 

2. A Ványai Ambrus Általános Iskola intézményi beszámolójának véleményezése az 

oktatási szakmai tevékenységről és az intézményi működésről, a fenntartó váltást 

követően.   

Előadó:  Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 

 

3. Az ÁMK Óvoda és Bölcsőde intézményegységének beszámolójának véleményezése 

az óvodai, bölcsődei nevelés feladat ellátásról. 

Előadó:  Diósné Ambrus Erzsébet intézményegység vezető 

 

4. Bejelentések 

 

5. Javaslattétel a „Dévaványáért” kitüntetés 2013. évi kitüntetettjeiről.  

Előadó:  Pap Tibor polgármester            

 

1. Napirendi pont 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér az első napirendi pont megtárgyalására, amely a Békés Megyei Tisza 

Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatójának véleményezése a dévaványai középiskolai 

oktatás helyzetéről. Elmondja, hogy a napirendi pont előadója valamint megbízottja sem 
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jelentek meg az ülésen, ezért javasolja a bizottság felé, hogy a napirendi pontot ne tárgyalják 

meg előadó hiányában. 

Szavazásra kéri a bizottságot. Aki egyetért azzal, hogy a napirendi pontot előadó hiányában 

ne tárgyalják meg kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

H a t á r o z a t 

120/2013.(VI.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- Közművelődési- 

Sport és Ügyrendi Bizottság a 2013. június 25-én tartandó ülés napirendjén az első 

napirendi pontot, amely a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény 

tájékoztatójának véleményezése a dévaványai középiskolai oktatás helyzetéről nem 

tárgyalja, mivel a témával kapcsolatban nem jelent meg az ülésen az előadó. 

 

2. Napirendi pont 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér a második napirendi pont megtárgyalására, amely a Ványai Ambrus 

Általános Iskola intézményi beszámolójának véleményezése az oktatási szakmai 

tevékenységről és az intézményi működésről, a fenntartó váltást követően. Megadja a szót 

Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója részére, hogy az előterjesztésben leírtakat 

egészítse ki szóban. 

 

Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója – A beszámolóban sok minden le van írva. 

Intézményfenntartó váltás történt időközben, igyekeznek megfelelni a felállított feladatoknak. 

Az intézmény működése folyamatos és rendben zajlik. Az iskola tejjel kapcsolatban volt némi 

probléma, melynek hátrányát érezhették a gyerekek, de szerencsére ez is megoldódott. 

Beszámolójában igyekezz kitérni arra, hogy jelenleg hányan vannak az intézményben, hogyan 

alakult a tanulók létszáma és sajnálatosan az elmúlt 6 év során 160 tanulóval csökkent a 

létszám. A sajátos nevelési igényű tanulók létszáma viszont nőtt és a problémák súlyosbodtak. 

A halmozottan hátrányos helyzetű tanulók száma is nőtt. Szerencsére rengeteg olyan pályázat 

van amit a hátrányos és halmozottan hátrányos gyermekekre tudnak beadni. Minden évben az 

ilyen pályázatok sikeresek voltak. A pályázat sikeressége miatt rengeteg segítséget tudtak 

nyújtani ezeknek a gyerekeknek. 

Tanulmányi versenyeken vettek részt az iskola tanulói. A jövőben viszont ezt nem tudják még 

hogyan fog működni, mivel csak a járáson belül mehetnek majd versenyekre és itt csak 3 

általános iskola van. Ezeknek a versenyeknek a színvonala nem biztos hogy olyan lesz kint a 

korábbiaknak. 

A nyolcadik osztályos tanulók beiskolázását sikeresen elvégezték. Minden tanulót felvettek a 

tovább tanulás során. Összesen 74 végzős tanuló volt idén az iskolában. Az iskola választásról 

készítettek egy táblázatot is. A dévaványai gimnáziumba idén nem jelentkezett egy tanuló 

sem, szakközép iskolai részbe 5 tanuló jelentkezett, szakiskolai részbe pedig 10 tanuló. Tehát 

az összes tanulói létszám 20 %-a jelentkezett a helyi iskolába. Ennél volt már jobb arány is. 

Viszont teljesen más az arányt ha azt nézik, hogy hány tanuló érettségizett a helyi 

gimnáziumban. 

 

Földi Zoltán az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Biztosan más 

lenen az arány, mivel sok tanuló tanév közben érkezik a gimnáziumba. 
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Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója – A beiskolázás időszakában a szülők még 

nem látják azt, hogy a gyermeknek sokkal jobb lenne ha itt helyben folytathatná a 

tanulmányait. Ez általában évközben szokták észrevenni és akkor íratják át a gyermeket. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Nem érti mi lehet az oka annak, hogy a dévaványai gimnáziumba minden évben 

kevés tanuló jelentkezik. 

 

Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója – Bárhova lehet íratni a gyermekeket. Ebben 

a szülők döntenek. Az iskola reklámozása megtörtént, mégsem nőtt az ide jelentkező tanulók 

száma. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Érdeklődik, hogy tudni lehet-e azt, hogy a gimnáziumba hányan és honnan 

jelentkeztek? 

 

Földi Zoltán az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Az iskola 

kiküldte a felvételi leveleket és ebből meg lehet tudni ezeket az adatokat. Az tény, hogy 

gimnáziumi osztály nem indul. 

 

Nyuzó Marietta az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

Még mindig nagy dilemma az, hogy az idegen nyelvet általános iskolában nem lehet szabadon 

választani. Nem érti miért van beosztva az iskolák között, hogy melyik iskolába melyik 

idegen nyelvet tanulhatják a gyerekek. A szakkörök alatt oktatott idegen nyelvi órák erre a 

problémára nem jelentenek megoldást. Azt sem tartja elfogadhatónak, hogy az adott 

pedagógus azt a nyelvet oktatja, mivel kötelességük az önmaguk folyamatos továbbképzése. 

 

Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója – Valóban nincs arra lehetőség, hogy az 

idegen nyelvet szabadon lehessen megválasztani. Az iskolák között beosztott idegen nyelvek 

tanítása folyamatosan változik. Az idei évben is cserélődni fog. A pedagógusok pedig 

folyamatosan képzik magukat a diploma megszerzése után. 

 

Nyuzó Marietta az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

Volt-e már szó a tankerületben arról, hogy a jövőben erre mi lesz a megoldás? 

 

Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója – Még nem volt szó a szabadon választható 

idegen nyelvről, de problémaként fel fogja vetni, hátha találnak rá megoldást. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Jogosnak tartja a bizottsági tag által jelzett problémát. 

 

Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója – Ha másik idegen nyelvet szeretne a tanuló 

tanulni, azt akkor a szülőnek kell megoldania különóra formájában a jelenlegi állás szerint. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – A bizottság tagjait kérdezi, hogy van-e még valakinek észrevétel, hozzászólása a 

témával kapcsolatban? Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a bizottságot. Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy az ÁMK Ványai 

Ambrus Általános Iskola Intézményegységének beszámolóját fogadja el kéri, az 

kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

 

H a t á r o z a t 

121/2013.(VI.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- Közművelődési- 

Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az ÁMK 

Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének beszámolóját fogadja el. 

 

3. Napirendi pont 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér a harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely az ÁMK Óvoda és 

Bölcsőde intézményegységének beszámolójának véleményezése az óvodai, bölcsődei nevelés 

feladat ellátásról. Megadja a szót Diósné Ambrus Erzsébet az óvoda intézményegység 

vezetőjének. 

 

Diósné Ambrus Erzsébet az óvoda intézményegység vezetője - Az ÁMK Óvodai, Bölcsődei 

Intézményegység és ecsegfalvi tagintézmény szakmai munkájáról, a feladat-ellátási helyek 

működéséről a nevelési év fontosabb eseményeiről, felmerülő problémáiról, valamint az 

előttünk álló nevelési évről szeretne rövid tájékoztatást adni.  

A beszámolót a hatályos törvények, munkatervek alapján készítette el, mely kiterjedt az 

intézmény környezetére, tárgyi eszközrendszerére, személyi feltételekre, a gyermekekre, 

dolgozókra vonatkozó adatokra valamint az intézmény külső kapcsolatrendszerére. 

Az ÁMK Dévaványai Óvodái az elmúlt 2 évben 9 csoporttal, 201 férőhellyel, Ecsegfalvi 

óvodánk 1 csoporttal, 30 férőhellyel működtek.  

A bölcsőde 1 gondozási egységben,2 csoporttal és 24 férőhellyel várta a kisgyermekeket. 

Az alapító okiratuknak megfelelően teljesítették a számukra meghatározott szakfeladatokat. 

 Óvodai nevelés – ellátás 

 óvodai intézményi étkeztetés 

 munkahelyi étkeztetés 

 Sajátos nevelési igényű gyermekek óvodai nevelése, ellátása 

Működési engedély szerint: 

 bölcsődei ellátás-étkeztetés 

Az intézményegység alapító okiratában szerepel a sajátos nevelési igényű gyermekek integrált 

nevelése. A többi gyermekkel együtt nevelhető enyhe fokban értelmi fogyatékos (tanulásban 

akadályoztatott), valamint a megismerési és viselkedési rendellenességgel küzdő gyermekek 

ellátása. 

Beszámolójában kitért a hátrányos és a halmozottan hátrányos helyzetű gyermekekre is. 

A gyermekvédelmi feladatokat minden óvodapedagógus a saját csoportjában látja el. A 

feladatok területeit a Nevelési Programuk határozza meg. Részt vesznek a családsegítő által 

évente megrendezésre kerülő gyermekvédelmi konferencián is, mint a jelzőrendszer egyik 

tagja. A védelembe vett gyermekekről rendszeresen konzultálnak a családgondozókkal, illetve 

a tapasztalataik, megfigyeléseik alapján írásos tájékoztatást készítenek a gyermekekről. A 

védelembe vett gyermekek számára egész napos felügyeletet biztosítottak az óvodában. 
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Annak a gyermeknek a szülője részesül ilyen támogatásba, aki gondoskodik gyermeke 

rendszeres óvodába járatásáról, és akinek rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre való 

jogosultsága fennáll. 

Szükséges hozzá az óvodavezető igazolása, mely arról szól, hogy a gyermek rendszeresen jár 

az intézménybe és indokolatlanul nem hiányzott.  

A pedagógiai szakszolgálattal munkakapcsolattal kielégítő. Ha szükséges segítséget nyújtanak 

a gyermekek óvodai csoporton belüli fejlesztéséhez. A céluk közös: a fejlesztésre járó 

óvodások mihamarabbi felzárkóztatása, fejlesztése. Ecsegfalván helyben történt a gyermekek 

fejlesztése. 

A tanköteles korú, óvodában maradó gyermekek magas létszáma az új Köznevelési Törvény 

tankötelezettségre vonatkozó változása miatt van. 

Óvodapedagógusok munkaideje: heti 40 óra, ebből kötelező óraszám: heti 32 óra 

Technikai dolgozóknak: heti 40óra 

Bölcsődei gondozónők: heti munkaideje:40 óra, kötelező óraszáma,ebből:35 óra 

Szakvizsgával 3 kolléga rendelkezik. Közoktatás vezető és pedagógus szakvizsga 1 fő, 

fejlesztő pedagógus 1 fő ,nyelv és beszédfejlesztő szakon 1 fő végzett.  

A személyi feltételek megteremtése elengedhetetlen a Helyi Nevelési Programunk céljainak 

minél tökéletesebb megvalósításához. Úgy gondolom, hogy a gyermekek egyéni fejlesztése 

sem oldható meg e feltételrendszer megteremtése nélkül. 

Az óvónők és a dajkák az érvényben lévő munkaköri leírások, továbbá a tanévre összeállított 

munkarend alapján végzik nevelési, gondozási és egyéb tevékenységüket. 

A személyi feltételek tekintetében a közoktatási és a köznevelési törvényben meghatározott 

létszámnak az óvoda nem tudott és jelen pillanatban sem tud eleget tenni. Minden óvodai 

csoporthoz 2 óvodapedagógust és 1 fő technikai személyzetet ír elő mindkét érvényben levő 

törvény. 

A humánerőforrás feltételei intézményükben nem igazodnak a szakmai elvárásokhoz, a 

gyermekek életkori sajátosságaihoz. A sikeres nevelés megvalósításához elengedhetetlen a két 

óvodapedagógus megléte csoportonként. A képességmérések, a projektek megvalósítása, a 

természetes környezetben zajló foglalkozások, egyéni fejlesztések eredményessége mind-

mind két óvónő jelenlétét, felkészültségét igényli. Az új pedagógiai irányzat sok-sok helyszíni 

szervezést és eszközkészítést igényel. 

Stabil működés esetén sem elegendő a dolgozói létszám, de például szabadságolás, váratlan 

betegség esetén az intézmény nehezen tud csak eleget tenni kötelezettségeinek.  

A közmunka programból nagyon sok értékes ember és munkaerő is kikerült már, de a 

háromhavonta cserélődő közcélú kisegítő a legjobb hozzáállással sem képes igazán az óvodai 

csoportban a szakmai munka segítője lenni. Amikorra megismeri teendőit, és a gyermekeket 

szerződése megszűnik. 

Ecsegfalván nagyon ideális a felnőttek létszáma a gyermekek számához. Ott a dajka az 

óvodapedagógus segítője tud lenni, hiszen a konyhai teendők ellátása nem tartozik a 

feladataik közé. 

A 2012.- ben módosított Óvodai nevelés országos alapprogramjában a dajkai munkakör a 

méltó helyére került. Az óvónő közvetlen segítőjévé vált a dajka. Ez náluk nem lehetséges, 

hiszen a konyhai és takarítási feladatai töltik ki munkaidejüknek a nagy részét. 

Bíznak benne, hogy szeptembertől ők is meg tudnak felelni létszámban is az előírt 

kötelezettségnek és szakmai kívánalmaknak is és minden csoportban biztosított lesz a 2 

óvodapedagógus! 

Intézményük minden óvodapedagógusa szakirányú képzettséggel rendelkezik. Közösségüket 

gyermek és hivatásszerető, jó szaktudású, kreatív óvodapedagógusi közösség alkotja. 

Munkavégzésükre a gyermekközpontúság, a gyermeki személyiség tiszteletben tartása, a tenni 

akarás a jellemző. Ezért munkaidejükön túl,- minden ellenszolgáltatás nélkül-, sokat áldoznak 
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szabadidejükből is, hogy a gyermekek személyiségfejlesztése minél teljesebb legyen (mozi, 

színházlátogatások, kirándulások, közös programok szervezése szülőkkel, gyerekekkel, 

családi gyermeknapok, stb., vagy csak éppen azért, mert a csoport tervezett feladatai ezt 

megkívánják).  

Az intézmény szakmai tevékenysége kiegyensúlyozott, eredményes. 

Nagy öröm, hogy Dévaványán a pedagógiai munkát segítő alkalmazottak most már 

mindnyájan rendelkeznek dajkai végzettséggel. Ecsegfalván 1 nyugdíj előtt álló kolléganőnek 

nincs megfelelő végzettsége. A technikai dolgozóink a dajkai szakmunkás bizonyítványaikkal 

szakmailag még hatékonyabban tudnak segíteni a csoportban folyó nevelőmunkában. 

A kevés óvónői létszám miatt csak egy működik és egy-egy témára, feladatra áll össze. 

Pedagógiai esetmegbeszélések, óvodai újságszerkesztés, egy-egy nevelési téma feldolgozása, 

stb. 

A 277/1997.(XII.22) Kormányrendeletnek megfelelően 2 fő kivételével minden 

óvodapedagógus eleget tett a120 órás kötelező továbbképzésnek.2012-ben ért végett a 7 éves 

ciklus. 

A pedagógus továbbképzések próbálnak igazodni az óvoda helyi nevelési programjához.  

Munkaköréhez szükséges szakképesítéssel minden dolgozó rendelkezik, mely a színvonalas 

munka alapfeltétele. A következő 5 éves továbbképzési tervben szerepel további szakvizsgák 

megszerzése. De jelenleg a költségvetés egyetlen forintot sem biztosít erre a célra, a dolgozók 

önerőből nem tudják finanszírozni a tandíjat. A továbbképzéseken résztvevő kollegák a 

témától, tartalomtól függően a nevelőtestületnek beszámolnak a hallottakról. 

A dajkák pszichológiai témájú előadáson vettek részt, melyet Takács Tímea a gyulai kórház 

pszichológus munkatársa tartott. Kétévente megrendezésre kerülő dajkai konferenciára 

anyagiak miatt nem tudtunk részt venni Békéscsabán.  

Bölcsődei gondozónők rendszeresen járnak továbbképzésekre. Jelenleg 2 fő tagja van a 

„Magyar Bölcsődék Országos Egyesületének”, ahonnan rendszeres tájékoztatást kapnak a 

változásokról és a bölcsődét érintő dolgokról. A bölcsődei kisgyermeknevelők öt éves 

ciklusokban vesznek részt a továbbképzéseken és 60 pontot kell teljesíteniük. Az elmúlt 

években 1.640,- Ft/fő összeget biztosított a központi költségvetés a továbbképzésükre. Ez 

esetünkben 6.560,- Ft jelentett, amiből természetesen nem volt teljesíthető a képzés. Amíg az 

óvodapedagógusoknak volt rá betervezett összeg, addig ennek az átcsoportosításából pótoltak 

a kisgyermeknevelők képzését. Sürgető feladat lenne egy kolléganő tereptanári 

végzettségének megszerzése, mert e nélkül nem tud intézményük gyakorlóst fogadni. 

Az óvodák külső felújítása egy sikeres pályázat következtében megvalósulhatott. 

Megtörténtek a nyílászárók cseréje, fűtéskorszerűsítés és a homlokzati hőszigetelés minden 

telephelyen. Újra visszatért az intézményünk a fatüzeléses rendszerre. Az elején nagyon sok 

fennakadást okozott, hiszem az elavult rendszerhez lett nyúlva, ami előre nem látott 

problémák sorozatát okozta. A csoportszobák praktikusan, esztétikusan berendezettek, a 

bútorok, a felszerelés a gyermekek életkori sajátosságainak megfelelnek Az eszközök 

beszerzésében jelentős szerepe van a pályázatokon elért eredményeknek. A csoportszobákban 

elhelyezett levegőtisztítók a téli időszakban megfelelő páratartalmat és tiszta levegőt 

biztosítanak a gyermekek számára. A fenntartó a működéshez szükséges alapvető feltételeket 

biztosítja, de fejlesztéseikhez, az eszközök vásárlásához, cseréjéhez a költségvetés erre a célra 

felhasználható részén kívül pályázati forrásokat is igyekeznek felkutatni és felhasználni. Az 

óvoda alapítványa is rendszeres segítséget nyújt a tárgyi eszközök bővítéséhez. 

Beszerzéseikhez (játék, eszköz, tisztítószer) próbáljuk a legkedvezőbb forrásokat megkeresni- 

akciókat, kedvezményeket kihasználni. 

Az épület megfelelő szintű karbantartása minden évben feladat, igyekeznek saját 

dolgozóinkkal elvégeztetni. A költségvetés által biztosított, felújítási és karbantartási 
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munkákat évente végezik a takarítási szünetben. A dajka nénikkel pedig a szokásos 

nagytakarítást végzik, hogy tiszta, szép környezet várja a gyermekeket az új nevelési évben.  

A pedagógiai munkát az Együtt - Értük Helyi Óvodai Nevelési Programunk alapján végezték, 

amely magában foglalja a nevelőtestületünk gyakorlati tapasztalatait is. Céluk az itt 

megfogalmazott feladatok végrehajtása, megvalósítása. 2013. szeptember 1.-től kell az új 

köznevelési törvénnyel összhangba elkészített programot használni. A dokumentum elkészült. 

A gyermekek mérését,- melyet törvény ír elő- ”Ilyen vagyok én”elnevezésű, saját kidolgozású 

mérőlapokon végezzük. 

A gyermek középső csoportos korától mindenkivel elvégezték a DIFER felméréseket, 

melynek célja, hogy az eredményes iskolakezdéshez szükséges alapkészségek fejlettségi 

szintjéről képet kapjanak, és ennek megfelelően tudják fejleszteni a gyermekeket. Óvodásaik 

fejlődését, tanulmányainak megkezdését nyomon követik az iskola első osztályában is.  

A tanító nénikkel való kapcsolattartást előtérbe helyezik, hisz munkájuk eredményességéről 

visszaigazolást kapnak. 

1997-ben hozták létre a” Hétszínvirág a Dévaványai Óvodásokért „elnevezésű alapítványukat. 

Fő bevételi forrásuk az adó 1%-ából befolyt összeg. Minden évben megjelentetik óvodai 

újságukat, melynek a bevétele szintén alapítványuk számláját gyarapítja. Az újság 

szponzoraik segítségével valósult meg. A hátoldalon található hirdetések, reklámok miatt az 

újságuk önfenntartó. 

Januárban ismét volt jótékonysági bál, aminek rekord bevétele lett és az összeget óvodáik 

bútorzatának korszerűsítésére szeretnék fordítani! 

Már hagyománnyá vált, hogy nagycsoportos óvodásaikat az állatok világnapján Karcagra a 

Kun lovardába viszik. Belépőt, buszköltséget az alapítványuk finanszírozza. 

A télen minden óvodai csoportba vásároltak egy-egy levegőtisztító berendezést. 

6 db vízadagolót vásároltak, hogy a gyermekek a nap bármely szakában friss, szűrt vizet 

tudjanak inni. Egy víztisztító berendezést is vettek és maguk palackozzák a vizet óvodás és 

bölcsődés gyermekeik részére. 

A gyermeknapon vendégművésszel kedveskedtek a gyermekeknek. Az elmúlt évben a 

szentesi gimnázium drámatagozatos diákjai szerepeltek, az idén pedig Hevesi Imre 

előadóművész volt a meglepetés vendég. 

Arra törekedtek, hogy az ünnepek kiemelkedjenek az óvoda mindennapjaiból, úgy 

külsőségben, mint tartalomban. 

Így tartották meg a Mikulást, karácsonyi előkészületeket, Farsangot, Anyák napját, házi 

ballagást, családi napot,stb. 

Óvodai életük megszervezése során minden alkalmat megragadtak a hagyományok, ünnepek 

ápolására, ezzel is fokozva a közösséghez tartozás élményét. Ünnepek alkalmával, a 

gyermekekkel közösen készítettek apró ajándékokat, meglepetéseket.  

A társadalmi ünnepeket, a gyermekek életkorának megfelelően ünnepelték, illetve részt vettek 

a közösségi rendezvényeken is. 

A magas nyári létszám miatt döntöttek úgy, hogy 2 óvodai egységük lesz nyitva. 

Takarékossági szempontok miatt a többi óvodákat zárva tartják. A szabadságok kiadása így is 

nagyon nehézkes. Már folynak a karbantartási munkálatok, tisztasági meszelések. 

Az óvodában nincs tavaszi és őszi szünet sem. De amikor nincs iskola, jelentősen lecsökken. 

Az óvodai életük a nyár folyamán is tartalmas telik. Minden kolléga ügyelt a változatos 

játéktevékenységek biztosítására, a gyermekek képességfejlesztésére, tevékenykedtetésére. 

Sajnos volt olyan gyermek, aki az egész nyarat az óvodában töltötte. A hőségriadó alkalmával 

fokozottan odafigyeltek a megfelelő folyadékpótlásra, a gyermekek fürdetésére, rendszeresen 

fényvédő krémmel kenték be őket, melyet alapítványi pályázaton nyertek gyermekeik 

számára. 
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Az elmúlt év sajnos nem kedvezett az óvodának sikeres pályázatok terén. Az alapítványuk 

által benyújtott NCA pályázat - működési és szakmaira- is benyújtottak mindkettő szakmailag 

megfelelt, de várólistára került. 

Az egészséges életmódra épülő, nagyon sok szülős programot tartalmazó beadványuk szintén 

várólistára került.  

Az óvodafejlesztéses pályázat, melyet a fenntartó nyújtott be szintén nem nyert. Az udvari 

játékaikat szerették volna bővíteni. 

Folyamatosan figyelemmel kísérik az aktuális lehetőségeket. 

A képviselőtestület 8 óvodai csoport indítását engedélyezte május 30. testületi ülésén. A 

jelentkező gyermekek elosztása nem kis feladat volt, hiszen a 198 férőhelyre 198 fő 

kisgyermeket kellett elhelyezni. Minden telephelyen fel kellett tölteni a maximumra a 

férőhelyet, függetlenül attól, hogy a gyermek hol lakik. A szülők körében soha nem tapasztalt 

felháborodást váltott ki a gyermekek elhelyezése. Sajnos így nem volt lehetőség a szülők 

munkahelyének figyelembe vételére, a Halmozottan Hátrányos Helyzetű és a Sajátos nevelési 

igényű gyermekek arányos elosztására sem a településen. 

Az év közben érkező gyermekek óvodai felvétele nem látszik biztosítottnak. 2014. 

szeptember 1-től kötelező a gyermekek 3 éves kötelező felvétele, de az 5 éves óvoda köteles 

gyermekeket kötelező elhelyezni.  

A bölcsődében a 24 férőhelyre 27 kisgyermek előjegyzését regisztrálták. 

Az elmúlt 2 évben a magyar köznevelésben lezajló változások miatt nagyon megnőttek az 

adminisztrációs terhek. 

3 év alatt 2x módosították az óvodai nevelés országos alapprogramját. Ez azt is jelentette, 

hogy 2x kellett átírniuk a helyi nevelési programukat. 

A SZMSZ-ben is jelentős változások léptek életbe, így a sajátjukat is hozzá kellett igazítani. 

Ehhez társult a munkaköri leírások, az adatkezelési szabályzat, az óvodai és bölcsődei 

felvételi eljárásrend átdolgozása.  

Most készült el a bölcsődei nevelés helyi szakmai programja is. 

Feltöltésre került a KIR adatbázisra az óvodás gyermekek adatai. Ők is rendelkeznek oktatási 

azonosítóval 

A bölcsődések TAJ alapú nyilvántartása naponta történik a megadott felületen. 

2013.július 31-én lejárt intézmény egység vezetői megbízása, melyet nem kívánt újra 

megpályázni. A teljesség igénye nélkül egy kis visszatekintés ad, amit az elmúlt 5 évben 

vezetése alatt a kolléganői, munkatársai segítségével sikerült elindítaniuk, megvalósítaniuk. 

Nagyon sok új esemény, feladat, ismeret van mögöttük. Rengeteg új dologgal találkoztak az 

elmúlt évek alatt. Nem volt zökkenőmentes az eltelt időszak, de megpróbáltak a tudásuk 

legjavát nyújtani. 

Továbbra is hangsúlyt fektetnek arra, hogy az intézményegységüket az egész városban 

ismerjék és elismerjék. 

Óvodai és bölcsődei nevelésük során munkatársaival arra törekedtek, hogy nevelési céljaikat 

valamennyi gyermek nevelésében egyéni sajátosságaikhoz mérten elérjék. Az eredmények, 

visszajelzések láttán, úgy érzi, hogy a kitűzött célok nagy részét elérték. A sok munkáért 

kárpótlás számukra, hogy a gyerekek örömmel jönnek óvodába, értelmi képességeik, 

készségeik fejlődnek.  

Az önkormányzati törvény értelmében a bölcsődei, óvodai ellátás az önkormányzatok 

feladatkörében marad. A változó jogszabályoknak, feladatoknak való megfelelés tovább 

erősíti a közös gondolkodás, együttműködés szükségességét, fontosságát. Ennyiben kívánta a 

bizottságot tájékoztatni az intézményegység szakmai tevékenységéről, működési 

körülményeiről. 
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dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni Diósné Ambrus Erzsébetnek a tájékoztatást. Megadja a szót Németi 

József bizottsági tag részére. 

 

Németi József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Kérdése, 

hogy az óvodai beíratásnál milyen szempontokat vesznek figyelembe? 

 

Diósné Ambrus Erzsébet az óvoda intézményegység vezetője – Ez úgy szokott történni, 

hogy a szülő a beíratás során mindig két telephelyet választhatott meg. Mikor volt 

mozgásterük, akkor igyekeztek a lakóhely, környezet szerint elhelyezni a gyermekeket. Az 

idei évben azonban a férőhely miatt erre nem volt lehetőség. 

 

Balogh Csilla jegyző időközben megérkezik a bizottsági ülésre. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – A bizottság tagjait kérdezi, hogy van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása a 

témával kapcsolatban? Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. Szavazásra 

kéri a bizottságot. Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy az ÁMK Óvoda és Bölcsőde 

intézményegységének a beszámolóját az óvodai, bölcsődei nevelés feladat ellátásról fogadja 

el kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

 

H a t á r o z a t 

122/2013.(VI.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 

Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, 

hogy az ÁMK Óvoda és Bölcsőde intézményegységének a beszámolóját az 

óvodai, bölcsődei nevelés feladat ellátásról fogadja el. 

 

4. Napirendi pont 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér a negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a bejelentéseket 

tartalmazza. Első bejelentés az önkormányzati vagyonról és vagyontárgyak feletti tulajdonosi 

rendelkezési jog gyakorlásának szabályairól szóló 8/2011.(IV.1.) önkormányzati rendelet 

módosításáról szóló rendelettervezet, valamint földterületek haszonbérbe adására vonatkozó 

pályázati felhívás véleményezése. 

Megadja a szót az előterjesztést készítő Balogh Csilla jegyző részére. 

 

Balogh Csilla jegyző – Elmondja, hogy az elmúlt testületi ülésen az Agrodéva Kft, 

kérelmével kapcsolatban hozott egy olyan határozatot a Képviselő-testület amely a hatályos 

vagyonrendeletnek a módosítását írja elő, illetve egy pályázati felhívást kellett elkészíteni. A 

vagyonrendeletnek a módosításával kapcsolatban a pénzügyi bizottsági ülésen is merültek fel 

javaslatok és ezek kerültek beépítésre az önkormányzati vagyonrendelet tervezetbe. 

Az önkormányzati rendelet több szakaszában szerepel a Polgármesteri Hivatal elnevezés, 

amelyet Önkormányzati Hivatalra kell módosítani.  

Ami viszont érdemi módosítása volt az önkormányzati rendeletnek azok a következő dolgok. 



 11 

A meghirdetés nem biztos, hogy országos napilapban célszerű, hogy megjelenjen az 50 millió 

Ft-ot meghaladó vagyontárgyak esetében, hiszen most már vannak olyan országos hirdetési 

felületek amelyeken szintén meg lehet jelentetni. Jelenleg az önkormányzatnak is van egy 3 

hónapos előfizetése az ingatlan.com internetes oldalra. Ezért is írta bele az önkormányzati 

rendeletbe úgy, hogy az 50 millió Ft forgalmi értéket meghaladó ingatlanok esetében az 

ingatlan eladására vagy bérbeadására irányuló szándékot országos hirdetési felületen is meg 

kell jelentetni. Mivel nem lett odaírva, hogy országos internetes hirdetési felületen, ezért 

megmaradt az a lehetősége a Képviselő-testületnek, hogy eldöntse ez az országos hirdetési 

felület újság legyen vagy internet. 

Ami konkrétan az Agrodéva Kft, kérelmével volt kapcsolatos az a haszonbérletnek az 

időtartama, ami a korábbi önkormányzati rendeletben ez maximum 5 éves időtartamra terjedt. 

A jelenlegi rendelet módosításban ez az időtartam maximum 10 évre módosul. A másik 

módosítás pedig azzal kapcsolatos, hogy felmerült a versenyeztetés formája ne csak árverés 

legyen, hanem mellette a külterületi termőföldek esetén jöjjön be a pályázati lehetőség is. 

Ennek megfelelően került módosításra az önkormányzati rendeletnek a 6. §-a, amelyben úgy 

szerepel, hogy külterületi termőföldet értékesíteni, bérbeadni 100 hektár területnagyság alatt 

árverés útján lehet. 100 hektár területnagyság felett pedig nyilvános pályázat útján történhet 

meg az értékesítés vagy bérbeadás.  

A Képviselő-testület egyéb szempontokat is megfogalmazhat a pályázóval szemben és itt nem 

csak a haszonbérleti díj mértéke számít majd, hanem jelen esetben felmerült a foglalkoztatás. 

Ezek a változtatások merültek fel. Átbeszélték polgármester úrral, hogy mekkora az a 

területnagyság, ahol a pályáztatás módja lenne a legmegfelelőbb. Felmerült olyan javaslat is a 

pénzügyi bizottságon, hogy ez a területagyság legyen 20 hektár. Feke László műszaki 

irodavezetővel is átbeszélték ezt a dolgot és volt egy olyan megállapítás, hogy egy személy 

eltartásához 50 hektár földterületre van szükség, ezért a 20 hektárnak tulajdonképpen nincs 

értelme. A pénzügyi bizottsági ülésen egyéb szempontként még felmerült a szolgáltatás is, de 

amikor részletesebben megnézték, hogy mik lehetnének ezek az egyéb szolgáltatások, akkor 

látszódott, hogy például a földutak karbantartása nem a legszerencsésebb választás lenne, 

mert ez csak tovább nehezítené a nyertes helyzetét. Emiatt nem jelenítenek meg egyéb 

szolgáltatásokat a pályázati kiírásban. Pár szót szeretne szólni a pályázati felhívásról is. Ezzel 

kapcsolatban is hangzottak el módosítások a pénzügyi bizottság ülésén. A 11.c. pontban 

meghatározták az ajánlat bírálati szempontjait, amiben elhangzott, hogy a pályázó által 

haszonbérleti időtartama alatt foglalkoztatni vállalt dévaványai állandó lakóhelyű munkaerő. 

További módosításként hangzott el még a jövő évi haszonbérleti díjaknak a meghatározása, 

amelyet a Képviselő-testület elé fog kerülni. Amikor ennek a díjnak a mértékéről a pénzügyi 

bizottság egy javaslatot terjesztett a testület elé, ebben az szerepel, hogy a szántó művelési 

ágú földterületek esetében a 15.000,-Ft/ha+Áfa módosul 20.000,-Ft/ha+Áfa-ra, az 

aranykorona után fizetendő díj maradna változatlan. Legelő és gyep esetében pedig a 20.000,-

Ft/ha+Áfa 25.000,-Ft/ha+Áfa-ra emelkedne. Mivel ezek lesznek már a jövő évi bérleti díjak, 

akkor már ezek a bérleti díjak kerüljenek beépítésre a pályázati felhívásba. 

A pénzügyi bizottsági ülésen még elhangzott a 16.5. pontnak a módosítása, mert úgy lett 

kidolgozva, hogy a bérleti díjakat minden évben a KSH által megállapított fogyasztói árlépték 

mértékével automatikusan emelkedik majd a bérleti díjnak az összege. A bizottsági ülésen azt 

javasolták, hogy a Képviselő-testület hatáskörében maradjon meg a bérleti díjaknak az éves 

felülvizsgálata és azoknak az emelése. Az önkormányzatnak ez úgymond szabad kezet jelent, 

a nyertesnek viszont némi bizonytalanságot jelent a jövőben. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni Balogh Csilla jegyzőnek a tájékoztatást. Sok bizonytalanság van 

ebben a dologban. Nem lehet tudni, hogy az EU-s támogatások mértéke milyen lesz a 
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jövőben. Továbbá azt sem szabad figyelmen kívül hagyni, hogy ezeken a termőföldeken az 

önkormányzat is végezhetne gazdálkodó tevékenységet.  

 

Balogh Csilla jegyző – Megemlíti még, hogy a pénzügyi bizottság elnöke által felvetődött, 

hogy rövidítsék azokat a határidőket amiket a pályázati felhívásban meghatároztak. Ennek 

azért sincs értelme mert a következő gazdasági évben lesz időszerű ez a dolog. Valamint az 

esélyegyenlőséget minden pályázó számára biztosítani kell, hogy ne lehessen támadható a 

pályázati kiírás. A határidőket biztosítani kell a pályázóknak. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Fontos, hogy jogilag ne lehessen támadható a pályázati kiírás. 

 

Balogh Csilla jegyző – Elmondja, hogy első alkalommal készítettek ilyen pályázati kiírást, 

nem volt számukra minta, amire támaszkodni tudtak volna. 

 

Nyuzó Marietta az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

Kérdése, hogy a megnevezett eszközöknek a megléte kell a sikeres pályázathoz? 

 

Balogh Csilla jegyző – Nem, de műszakilag egyenértékűnek kell lenniük. 

 

Nyuzó Marietta az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

Ha nagyobb teljesítményű az eszköz? 

 

Balogh Csilla jegyző – Az csak előnyt jelent az elbírálás során. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – A bizottság tagjait kérdezi, hogy van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása a 

témával kapcsolatban? Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. Szavazásra 

kéri a bizottságot. Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a rendeletmódosítást a 100 

hektáros nagyságú értékhatárral fogadja el kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

H a t á r o z a t 

123/2013.(VI.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- Közművelődési- 

Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy az 

önkormányzati vagyonról és vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog 

gyakorlásának szabályairól szóló 8/2011.(IV.1.) önkormányzati rendelet módosítását 

az alábbiak szerint fogadja el: 

 

Dévaványa Város Önkormányzat 

Képviselő-testületének 

…../2013.(……..) önkormányzati rendelete 

 

az önkormányzati vagyonról és vagyontárgyak feletti  

tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásának szabályairól szóló  

8/2011.(IV.1.) önkormányzati rendelet módosításáról 
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Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 109. § (4) bekezdésében, a nemzeti vagyonról szóló 

2011. évi CXCVI. tv. 5. § (2) bekezdése b)-c) pontjában, 11. § (16) bekezdésében, 18. § (1) 

bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi. CLXXXIX. törvény 107. §-ban meghatározott feladatkörében eljárva a 

következőket rendeli el: 

1. § 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásának szabályairól szóló 

8/2011.(IV.1.) önkormányzati rendeletét (továbbiakban: Rendelet) az alábbiak szerint 

módosítja: 

2. § 

 

A Rendelet 8. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) Az Önkormányzat vagyonát az Önkormányzati Hivatal tartja nyilván a számviteli 

törvény előírásainak megfelelőn.” 

3. § 

 

A Rendelet 13. § (6) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(6) Az üzleti vagyon hasznosításának előkészítése az Önkormányzati Hivatal feladata.” 

 

4. § 

 

A Rendelet 14. § (5) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(5) Az értékesítés, a használat vagy hasznosítási jog átengedésének a meghirdetésére a helyi 

újságban, illetve tíz-millió forint forgalmi értéket elérő ingatlan esetén a megyei lapban való 

közzététellel kerül sor. Ötven-millió forint forgalmi értéket elérő ingatlan esetében ingatlan 

eladásra, bérbe adásra irányuló országos hirdetési felületen is meg kell jelentetni a 

hirdetményt.” 

5. § 

 

A Rendelet 14. § (6) a) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

„a) A bérlet időtartama maximum 10 év.” 

6. § 

 

A Rendelet 14. § (6) b) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

„b) Külterületi termőföldet értékesíteni, bérbe adni 100 hektár terület nagyság alatt nyilvános 

árverés útján, 100 hektár terület nagyság felett nyilvános pályázat útján lehet. A pályázat 

feltételeit a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság javaslatára a 

Képviselő-testület határozza meg. A pályázat elbírálásáról a Képviselő-testület dönt. Árverés 

esetén az árverést a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnökéből 

és két tagjából álló Bizottság folytatja le. Az árverést a bizottság elnöke vezeti.” 

 

7. § 

 

A Rendelet 15. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) Az e rendelet hatálya alá tartozó vagyon körébe tartozó vagyontárgyak értékesítésére és 

hasznosítására kötött szerződésekről a Polgármester az Önkormányzati Hivatal 

közreműködésével nyilvántartást készíttet.” 
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8. § 

 

Ez a rendelet 2013. július 1-jén lép hatályba.  

9. § 

 

E rendelet a belső piaci szolgáltatásokról szóló, 2006. december 12-i 2006/123/EK európai 

parlamenti és tanácsi irányelvnek való megfelelést szolgálja. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Ismételten szavazásra kéri a bizottságot. Aki javasolja a Képviselő-testület felé, 

hogy az előzőekben ismertetett pályázati felhívást a módosításokkal együtt fogadja el kéri, az 

kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

H a t á r o z a t 

124/2013.(VI.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- Közművelődési- Sport és 

Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a pályázati felhívást fogadja el, 

az alábbi módosításokkal együtt: 

1. A bizottság javasolja, hogy a Képviselő-testület tartsa fenn magának azt a jogot, hogy 

a bérleti díjat minden évben felülvizsgálja és a bérleti díjat az önkormányzat 

Képviselő-testülete minden évben külön határozatban eldöntse. 

2. 15.000,-Ft/ha+Áfa emelkedjen 20.000,-Ft/ha+Áfa értékre. 

3. 11.c. pontnál dévaványai állandó lakóhelyű munkaerő kerüljön beírásra. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Következő bejelentés Dévaványa Város Helyi Esély-egyenlőségi Programjáról 

szól. Megadja a szót Szarka Andrea igazgatási irodavezető részére. 

 

Szarka Andrea igazgatási irodavezető - A Magyar Országgyűlés 2003-ban fogadta el az 

Európai Unió és a hazai társadalom elvárásait tükröző 2003. évi CXXV. törvényt az egyenlő 

bánásmódról és az esélyegyenlőség előmozdításáról.  

Az esélyegyenlőség érvényesítése Magyarországon is a fejlesztéspolitika alapvető 

szempontjává vált. Az esélyegyenlőségi szempontok értelmezése és alkalmazása új kihívás a 

települési döntéshozók és a település lakói számára is. 

Az egyenlő bánásmódról és az esélyegyenlőség előmozdításáról szóló 2003. évi CXXV. 

törvény 31. § (1) bekezdése előírja, hogy a város önkormányzata ötévente öt évre szóló helyi 

esélyegyenlőségi programot fogad el. 

A helyi esélyegyenlőségi programban helyzetelemzést kell készíteni a hátrányos helyzetű 

társadalmi csoportok - különös tekintettel a nők, a mélyszegénységben élők, romák, a 

fogyatékkal élő személyek, valamint a gyermekek és idősek csoportjára - oktatási, lakhatási, 

foglalkoztatási, egészségügyi és szociális helyzetéről, illetve a helyzetelemzésen alapuló 

intézkedési tervben meg kell határozni a helyzetelemzés során feltárt problémák komplex 

kezelése érdekében szükséges intézkedéseket.  

A települési önkormányzatok az államháztartás alrendszereiből, az európai uniós forrásokból, 

illetve a nemzetközi megállapodás alapján finanszírozott egyéb programokból származó, 

egyedi döntés alapján nyújtott, pályázati úton odaítélt támogatásban csak akkor 
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részesülhetnek 2013. július 1-jét követően, ha Helyi Esélyegyenlőségi Programmal 

rendelkeznek. 

A program elkészítésére vonatkozó részletszabályokat a törvény végrehajtási rendeletei, a 

helyi esélyegyenlőségi programok elkészítésének szabályairól és az esélyegyenlőségi 

mentorokról szóló 321/2011. (XII.27.) Korm. rendelet és a helyi esélyegyenlőségi program 

elkészítésének részletes szabályairól szóló 2/2012 (VI.5.) EMMI rendelet tartalmazzák. 

A fenti Korm. rendelet értelmében a Helyi Esélyegyenlőségi Program elkészítéséhez a Türr 

István Képző és Kutató Intézet (TKKI) mentori segítséget és képzést nyújtott, amelyet az 

önkormányzatok ingyenesen vehettek igénybe. A képzésen való részvételre a települési 

önkormányzat közigazgatási szervének köztisztviselőjét vagy költségvetési szervének 

közalkalmazottját jelölhette ki. A képzésen történő részvétel, a jogszabályi előírások és a 

mentor útmutatásai alapján elkészítettem Dévaványa Város Helyi Esélyegyenlőségi 

Programját. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni Szarka Andreának a részletes, precíz munkát. 

 

Balogh Csilla jegyző – Elmondja, hogy az ecsegfalvi Képviselő-testületi ülésen is az volt a 

vélemény, hogy egy nagyon precíz, szakdolgozatnak beillő munkáról van szó. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – A bizottság tagjait kérdezi, hogy van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása a 

témával kapcsolatban? Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. Szavazásra 

kéri a bizottságot. Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy Dévaványa Város Helyi 

Esély-egyenlőségi Programát fogadja el kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

H a t á r o z a t 

125/2013.(VI.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- Közművelődési- 

Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy tárgyalja meg 

és fogadja el Dévaványa Város 2013-2018. évre szóló Helyi Esélyegyenlőségi 

Programját. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Következő bejelentés a földhaszonbérleti díjak mértékének meghatározásával 

kapcsolatos. Elmondja, hogy erről már az előbbiekben volt szó. Annyi lett a változás, hogy a 

2013-2014-es gazdasági évre vonatkozóan az önkormányzat tulajdonában lévő földterületek 

esetében a bérleti díjak már a jegyző által ismertetett mértékben fog változni. Szántó esetében 

15.000,-Ft+Áfa összegről 20.000,-Ft+Áfa összegre fog emelkedni, legelő és gyep esetében 

pedig 20.000,-Ft+Áfa-ról 25.000,-Ft+Áfa-ra emelkedik a bérleti díj. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – A bizottság tagjait kérdezi, hogy van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása a 

témával kapcsolatban? Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. Szavazásra 

kéri a bizottságot. Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a Földhaszonbérleti díjak 

mértékét fogadja el kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

H a t á r o z a t 

126/2013.(VI.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- Közművelődési- 

Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a 2013/2014-

es gazdasági évre vonatkozóan az önkormányzat tulajdonában lévő mezőgazdasági 

hasznosítású külterületi földterületek haszonbérleti díját szántó művelési ágú 

ingatlan esetében 20.000,-Ft/ha+ÁFA és 1.000,-Ft/Ak+ÁFA, gyepművelési ágú 

ingatlan esetében 25.000,-Ft/ha+ÁFA értékben határozza meg.  

Továbbá az árverésen induló licit mértékéről úgy dönt, hogy aki licitálás során a 

fenti bérleti díjaktól magasabb bérleti díjra vonatkozóan kötött haszonbérleti 

szerződést az a licitálás során kialakult és haszonbérleti szerződésben foglalt bérleti 

díjat fizeti. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Következő bejelentésre tér rá, amely egy földhaszonbérleti szerződés 

meghosszabbításához kapcsolódik. Elmondja, hogy Ifj. Séllei Gábor (5510 Dévaványa, 

Bánomkert u. 5/1. sz.) 2013. május 29-én kérelemmel fordult a Képviselő-testülethez, - 

melyet előterjesztéséhez mellékelt - hogy az Önkormányzat tulajdonát képező 0942/3 hrsz-ú, 

59,3598 hektár nagyságú, 570/33 Ak. értékű
 
szántó művelési ágú ingatlan bérleti ideje 2013. 

július 16. napjával lejár és a földhaszonbérleti szerződést  2013.08.31-ig hosszabbítsa meg. 

A bérlő az általa bérelt szántóterülettel 2009. szeptember 1-től 2014. augusztus 31-ig tartó 

időtartamra AKG célprogramban (szántóföldi növénytermesztés túzok élőhely-fejlesztési 

előírásokkal célprogram) pályázatot nyert. Az általa bérelt földterület bérleti jogviszonya nem 

biztosít részére az AKG célprogram végéig földhasználati jogosultságot, csak 2013. július 16-

ig, ezért kérése, hogy az önkormányzat a termőföld hasznosítását 2013. augusztus 31-ig a 

gazdasági év végéig hosszabbítsa meg. 2013. szeptember 1-vel pedig az önkormányzat a 

programot szabályosan át tudja venni. 

Ifj. Séllei Gábor kérelmében indokolásként írta le, hogy a túzok élőhely fejlesztés 

programjában a földhasználó változása csak gazdasági év végén (2013.08.31.) történhet.  

Az Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból nyújtott agrár-környezetgazdálkodási 

támogatások igénybevételének részletes feltételeiről szóló 61/2009. (V. 14.) FVM rendelet 

4.§(5) bekezdése értelmében a célprogramonként meghatározott, adott gazdálkodási évi 

kifizetés jogosultsági feltételei olyan, teljes körűen, minden támogatásra jogosult esetén és 

adminisztratív úton ellenőrizhető követelmények, amelyeknek minden kifizetési évben meg 

kell felelni. Amennyiben a kérelmező használati jogosultsága nem áll fenn a gazdasági év 

végéig, az elnyert támogatást szankcionálhatják, teljes egészében megvonhatják, illetve a 

kérelmező programból való kizárását jelentheti. 

A bizottság tagjait kérdezi, hogy van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása a témával 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. Szavazásra kéri a 

bizottságot. Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy az ifj. Séllei Gábor által benyújtott 

fölhaszonbérleti szerződés meghosszabbítására vonatkozó kérelmét utasítsák el kéri, az 

kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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H a t á r o z a t 

127/2013.(VI.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- Közművelődési- 

Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Képviselő-

testület felé, hogy ifj. Séllei Gábor (5510 Dévaványa, Bánomkert u. 5/1. sz.) lakossal 

az Önkormányzat tulajdonát képező 0942/3 hrsz-ú, 59,3598 hektár nagyságú, 570/33 

Ak. értékű
 

szántó művelési ágú ingatlan 2013.07.16-ig tartó haszonbérleti 

szerződését ne hosszabbítsa meg 2013.08.31-ig. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Soron következő bejelentésre tér rá, amely a Hulladékkezelési közszolgáltatási 

szerződés felmondásával kapcsolatos. Megadj a szót Balogh Csilla jegyző részére. 

 

Balogh Csilla jegyző - A hulladékról szóló 2012. évi CLXXXV. törvény (a továbbiakban:Ht.) 

– amely 2013. január 1-vel lépett hatályba – értelmében 2014. január 1-jétől közszolgáltató 

csak olyan gazdálkodó szervezet lehet, amely 

a.) az állam vagy a települési önkormányzat vagy az önkormányzati társulás többségi 

tulajdonában van, és nonprofit jelleggel működik, 

b.) hulladékgazdálkodási engedéllyel rendelkezik, 

c.) hulladékgazdálkodási közszolgáltatási engedéllyel rendelkezik, 

d.) az Országos Hulladékgazdálkodási Ügynökség (OHÜ) által kiadott minősítő okirattal 

rendelkezik, és 

e.) mindezen feltételek teljesítését követően közszolgáltatási szerződést kötött a települési 

önkormányzattal. 

A Ht. hatálybalépésekor működő hulladékgazdálkodási közszolgáltatást ellátó gazdálkodó 

szervezetnek 2013. június 30.-ig rendelkeznie kell a c.) pontban megjelölt 

hulladékgazdálkodási közszolgáltatási engedéllyel, valamint a d.) pontban meghatározott 

OHÜ minősítő okirattal. 

Amennyiben a közszolgáltatást ellátó gazdálkodó szervezet ezen engedélyekkel nem 

rendelkezik, úgy a települési önkormányzatnak - 30 napon belül - a hulladékgazdálkodási 

közszolgáltatási szerződést 6 hónapos határidővel fel kell mondania. 

A települési önkormányzat e kötelezettségének teljesítését a megyei kormányhivatal 

törvényességi felügyeleti eljárás keretében vizsgálja.  

A települési hulladékgazdálkodási közszolgáltatást ellátó Gyomaközszolg Kft. szóban úgy 

tájékoztatta az Önkormányzatot, miszerint a  fentiekben előírt szükséges engedélyek 

nincsenek a birtokában,  a fenti határnapig nem is  fog ezekkel rendelkezni. 

A Ht. 40. Átmeneti rendelkezések fejezet 90.§ (5) bekezdésének felhatalmazása alapján 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Gyomaközszolg Kft.-vel Dévaványán, 

2012. január 30.-án kelt Közszolgáltatási Szerződést 6 hónapos felmondási határidővel 

felmondani köteles.   

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – A bizottság tagjait kérdezi, hogy van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása a 

témával kapcsolatban? Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. Szavazásra 

kéri a bizottságot. Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a Hulladékkezelési 

közszolgáltatási szerződés felmondását fogadja el kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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H a t á r o z a t 

128/2013.(VI.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- Közművelődési- 

Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy amennyiben a 

hulladékgazdálkodási közszolgáltatást ellátó Gyomaközszolg Kft. a hulladékról 

szóló 2012. évi CLXXXV. törvény 90. § (5) bekezdésében meghatározott 

feltételeknek a törvényben előírt (2013. június 30.) határidőig nem tesz eleget, úgy a 

2012. január 30.-án kelt Hulladékkezelési Közszolgáltatási Szerződést 6 hónapos 

felmondási határidővel mondja fel. 

 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy van-e még valaki bejelentése a zárt ülés megkezdése előtt? 

Megállapítja, hogy több bejelentés a résztvevők részéről nem hangzik el. 

 

Megállapítja, hogy Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 46. § (2) bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak zárt ülést kell tartania 

önkormányzati hatósági ügy tárgyalásakor.  

 

Megkérdi a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére szíveskedjenek a helyiséget 

elhagyni.  

A zárt ülés anyaga az I-1/21-3/2013. iktatószámú külön jegyzőkönyvben található 1-5. 

oldallal bezárólag.  

Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is.  

 

A bizottság elnöke megköszöni a megjelenést, az ülést 17
00 

órakor bezárja.  
 

- Kelt mint az első oldalon - 

A jegyzőkönyv hiteléül: 

 

 

 

________________________ _______________________ 

dr. Ágoston Sándor  Nyuzó Marietta 

bizottság elnöke bizottság tagja 

 

 

 

 

 

 _______________________ 

 Tóth Éva 

         jegyzőkönyvvezető 

 


